
Protokół Nr XXX/14 

 z Sesji Rady Gminy Garbów  

 odbytej w dniu 24 października 2014 roku 

                                                                                                        

 W dniu 24 października 2014 roku odbyła się XXX Sesja VI kadencji samorządu - 

Rady Gminy Garbów, która rozpoczęła się o godz. 9
19

 a zakończyła o 11
44

. Na listę 

obecności wpisało się ogółem 14  radnych  /lista obecności w załączeniu/. Ponadto w sesji 

uczestniczyli: Wójt Gminy Garbów, Zastępca Wójta, Skarbnik oraz zaproszeni goście                     

i publiczność. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności gminy między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Garbów na 2014 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Garbów.  

6. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje                          

i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Zamknięcie sesji.  

 

Do punktu 1  

 

   Przewodniczący Rady otworzył obrady XXX Sesji Rady Gminy Garbów VI kadencji 

samorządu, powitał przybyłych radnych oraz gości, stwierdził wymagane quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 12 radnych, brak radnych: Zwolak, Tarki 

i Nalewajek). 

 

Do punktu 2 

 

   Przewodniczący Dudzik odczytał zaproponowany porządek obrad w wersji określonej 

zaproszeniem na sesję. Radni uwag nie wnieśli. Następnie Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie zaproponowanego porządku obrad:  

      -     kto jest za przyjęciem porządku obrad - 12 głosów; 

- kto jest przeciw  – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”.  

   Wójt poinformował zebranych, że na sesję przybyła 4-osobowa delegacja, która 

chciałaby na sesji Rady Gminy zaprezentować wizje zagospodarowania terenu po byłej 

Cukrowni w Zagrodach. Zdaniem Wójta dobrym byłoby rozmawiać o takich sprawach 

właśnie na sesji Rady. Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu wymienionej delegacji. 

P. adw. M. Hendzel oraz p. J. Tomasiak reprezentujący Grupę Magazyny Polska –  

Wschodni Klaster Inwestora zaprezentowali „projekt Zagrody” (projekt Zagrody 1 i projekt 

Zagrody 2) – dla terenów po byłej Cukrowni na pow. 61,500 m
2
, w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest jako tereny przemysłowo – 

rzemieślnicze (pewnym mankamentem jest maksymalna różnica wysokości terenu 4 m) 

mogłoby powstać logistyczno – magazynowe zaplecze Polski południowo – wschodniej. 

Dużym atutem jest samo położenie działki – korzystny układ komunikacyjny (rozwinięta 

sieć drogowa), uzbrojenie działki (prąd, woda, kanalizacja), duży potencjał mieszkańców 
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gm. Garbów (5,7 tys. osób w wieku produkcyjnym). Jednakże stworzenie dobrych terenów 

inwestycyjnych („mini strefy”) wymaga także nastawienia „proinwestycyjnego” władz 

publicznych, w tym podjęcia pewnych decyzji ze strony Rady Gminy. Delegacja próbowała 

przekonać radnych, żeby Rada Gminy wprowadziła stosowną uchwałą zwolnienia                         

z podatku od nieruchomości w związku z tworzeniem nowych inwestycji lub w związku               

z tworzeniem nowych miejsc pracy. Tego typu uchwały są aktem prawa miejscowego – 

wymagają publikacji w Dz. Urz. Woj. Lubelskiego [stanowią także program pomocy de 

minimis w rozumieniu rozporządzenia Komisji (UE) Nr 1407/2013 z dnia 18 grudnia 2013 

r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do 

pomocy de minimis (Dz. Urz. UE L 352/1]. 

Radny Poleszak dociekał jakie uciążliwości mogą być dla okolicznych mieszkańców 

związane z funkcjonowaniem takiego zaplecza logistyczno – magazynowego. 

Przedstawiciel delegacji odpowiedział, że oni jeszcze nie wiedzą „kto tu będzie”.   

Wójt podziękował przybyłym na sesję za zaprezentowanie potencjalnej możliwości 

zagospodarowania terenu po byłej Cukrowni który obecnie nie jest w żaden sposób 

zagospodarowany, dostrzega w tym taki pozytyw – że coś się zaczyna dziać z tym terenem, 

wyraził nadzieję, że dla tego tematu będzie przychylność Rady Gminy, jego zdaniem 

„należy się nastawić na miejsca pracy”.   

    

Do punktu 3 

 

   Prowadzący obrady poprosił Wójta o przedstawienie sprawozdania z działalności gminy 

między sesjami. 

Wójt poinformował:  

- trwają prace przy budowie budynku socjalnego na boisku w Garbowie, jest nadzieja że do 

końca listopada uda się budynek wybudować; 

- wykonana została podbudowa betonowa drogi powiatowej od Woli Przybysławskiej do 

Meszna, według Kierownik E. Stasiak na dł. 1780 m, szer. 5,5 m, wartość prac 191.255, zł; 

- ogółem wykonano 8050 m. podbudów betonowych dróg gminnych i 2405 m. podbudów 

dróg powiatowych na terenie naszej gminy; 

- został rozstrzygnięty przetarg na wykonanie nawierzchni asfaltowych dróg: 450 m. w 

Przybysławicach o wartości 87,204 zł, 350 m w Woli Przybysławskiej o wartości prac 

62,723 zł, 200 m. w Garbowie (szer. Ponad 8 m) o wartości prac 87,308 zł, termin 

wykonania do końca października; 

- trwają prace przygotowawcze przy budowie drogi w Piotrowicach Wielkich dł. 1700 m, 

przetarg wygrała firma PRD Lubartów, wartość robót ok. 670 tys. zł, mamy tu pewne 

opóźnienie, zmieniamy technologię podbudowy betonowej na podbudowę tłuczniowa (na 

kamieniu), ze względu na późną porę roku; 

- trwają prace przy budowie drogi powiatowej w Bogucinie, gmina dokłada 426 tys. zł do 

tej drogi; 

- został rozstrzygnięty przetarg na oświetlenie uliczne dróg: w Przybysławicach za 19 tys. 

zł do zainstalowania jest 11 lamp, w Woli Przybysławskiej I za 25.802, zł do 

zainstalowania 8 lamp, w Woli Przybysławskiej II za 32.500, zł do zainstalowania 12 

lamp: 

- został ogłoszony przetarg na wykonanie remontu świetlicy wiejskiej w Gutanowie, to 

zadanie mamy wykonać do połowy marca; 

- został wykonany dach na remizie OSP w Piotrowicach Wielkich ( + remont balkonu + 

remont wjazdu), za kwotę 36.322, zł; 

- złożyliśmy wniosek na remont/modernizację Garbów -  Gutanów w ramach 

NARODOWEGO PROGRAMU PRZEBUDOWY DRÓG LOKALNYCH, gmina jest tu 

liderem projektu, w sumie dł. remontowanego odcinka wyniesie 5581 m. (5131 m. odcinka 

Garbów – Gutanów + 450 m. w stronę Gór Markuszowskim – Zabłocia, były pewne 
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perturbacje związane z ta drogą, gdyż Powiat podjął złe uchwały dotyczące tej inwestycji, 

ale udało się to wyprostować, kosztorys opiewa na 2,6 mln zł z czego zakładany  udział 

gminy ok. 650 tys. zł, w ramach tej inwestycji będziemy chcieli wykonać 2100 m. 

chodnika – w tym ok. 1,5 km. w Garbowie i ponad 600 m. w Gutanowie; 

- odbył się przetarg na odśnieżanie dróg gminnych w nadchodzącym sezonie zimowym 

2014/2015, wpłynęło ogółem 10 ofert, na odśnieżanie ładowarką typu Fadroma (pojemność 

łyżki min. 3 m
3
) firma p. Kazimierza Sochala z Garbowa za brutto 250,2 zł/za 1 godz. 

efektywnej pracy, na odśnieżanie pojazdem samochodowym z pługiem bocznym także 

wygrała firma wyżej wymienionego za brutto 194,4 zł/ za 1 godz. efektywnej pracy, na 

odśnieżanie koparko – ładowarką (pojemność łyżki poniżej 3 m
3
) firma p. Andrzeja 

Sokołowskiego z Markuszowa za brutto 95,86 zł/ za 1 godz. efektywnej pracy; 

- jest wykonany jednakże jeszcze nie zatwierdzony projekt zaplecza socjalnego                            

z kontenerów dla klubu sportowego w Bogucinie, wartość zadania została określona na 

329 tys. zł (z czego same kontenery na 180 tys. zł), klub BKS widział ten projekt, 

zatwierdzili go i na tym etapie są zadowoleni; 

- nie doszła do skutku kolejna już licytacja komornicza stacji wodociągowej w Zagrodach      

z tego względu, że obecni właściciele dogadali się z wierzycielami, w związku z tym 

niestety na jednej ze stron internetowych pojawia się kłamstwo za kłamstwem jakoby 

gmina zaciągnęła na zakup wymienionego ujęcia wody najpierw 800 tys. zł, a obecnie 

jeszcze 1,1 mln zł co daje łącznie niemalże 2 mln zł -  to bzdura sugerująca nieuzasadnione 

zadłużenie naszej gminy, kpi się przy tym ile razy można kupować to samo ujęcie                          

i zadłużać gminę, jest to wybitna manipulacja; 

- odbyły się już wszystkie Zebrania Wiejskie w celu wyboru Sołtysów i Rad Sołeckich na 

nową kadencję 2014-2018, największa frekwencja była w Karolinie 31,05%,  - gdzie 

spośród 3 kandydatów wygrał obecny dzisiaj na sesji p. Józef Iskierka (pogratulował 

Sołtysowi); 

- odbyła się V sesja Młodzieżowej Rady Gminy Garbów; 

- obchodziliśmy dzień Edukacji Narodowej; 

- cały czas odbywają się czynności przedwyborcze w wyborach organów jednostek 

samorządu terytorialnego zarządzonych na dzień 16 listopada, jest zarejestrowanych 36 

kandydatów na radnych gminy i nawet mamy już faktycznie obsadzony jeden mandat 

radnego w Woli Przybysławskiej II (w drodze bez głosowania), zaapelował o utrzymanie 

pewnych standardów w toczącej się kampanii wyborczej, jego zdaniem takiego zdziczenia 

obyczajów (negatywnej, brudnej kampanii) jeszcze nie było. 

 

Do punktu 4 

 

   Skarbnik Miszczuk omówiła szczegółowo i podsumowała proponowane zmiany budżetu 

gminy Garbów.  Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Garbów na rok 2014 i zarządził głosowanie:  

     -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 5 

 

   Zastępca Wójta wprowadziła w temat realizowanego punktu porządku obrad,                                 

udzieliła niezbędnych wyjaśnień i uzasadniła projekt uchwały. Przewodniczący Dudzik 

odczytał projekt uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Garbów i zarządził 

głosowanie: 
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      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.  

 

Do punktu 6 

 

   Przewodniczący Dudzik zapoznał zebranych z pismami jakie wpłynęły do Rady Gminy: 

- pismo Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego w Lublinie informujące o dokonanej 

analizie porównawczej przesłanych oświadczeń majątkowych radnych oraz                                 

o stwierdzonych brakach dotyczących określenia informacji; 

- pismo z LUW w Lublinie dotyczące oświadczeń majątkowych Wójta i Przewodniczącego 

Rady Gminy informujące o wymogu udostępnienia informacji jawnych w BIP; 

- pismo, uchwała Składu Orzekającego RIO w Lublinie o pozytywnej opinii w sprawie 

możliwości spłaty przez gminę kredytu wys. 2.279.490, zł zaciąganego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu 2014 r.; 

- pismo, uchwala Składu Orzekającego RIO w Lublinie o pozytywnej opinii w sprawie 

możliwości spłaty przez gminę pożyczki w wys. 351.465, zł zaciąganej w BGK na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 

UE; 

- pismo Wydziału Prawnego, Nadzoru i Kontroli LUW informujące, że od 11 sierpnia 

2014 r. jednostki samorządu terytorialnego są zobowiązane do posiadania i posługiwania 

się elektronicznymi skrzynkami podawczymi; 

- pismo Okręgowej Stacji Chemiczno Rolniczej w Lublinie informujące o działalności 

Stacji w zakresie ochrony gleb przed ich degradacją, proponujące jednocześnie 

przeprowadzenie gminnego monitoringu w zakresie ochrony obszarów gruntów rolnych                

i leśnych oraz terenów rekreacyjnych, agroturystycznych i innych; 

- pismo p. M. Zarzeki z Przybysławic dotyczące remontu drogi gminnej Nr 112433L w tej 

miejscowości, zainteresowany zebrał 26 podpisów mieszkańców popierających inicjatywę 

wykonania nawierzchni asfaltowej na wymienionej drodze o szer. 6 m; 

- pismo mieszkańców Przybysławic dotyczące także drogi o której mowa wyżej, 

zainteresowani wnoszą o ustawienie znaków ograniczających tonaż poruszających się po 

tej drodze pojazdów do 5 t, proszą o zainstalowanie trzech progów zwalniających 

prędkość, jednocześnie oświadczają że nie są zainteresowani tym aby droga (asfalt) miał 

szer. 6 m, ich zdaniem droga o szer. 4,5 m jest wystarczająca, przedmiotowe pismo 

podpisało 35 zainteresowanych mieszkańców Przybysławic. Radny Poleszak dodał, że 

ludzie zostali wprowadzeni w błąd przez p. Zarzekę, po naświetleniu tematu – podpisali 

zaprezentowane nowe pismo. Radny Ostapiński także opowiedział się za ułożeniem nowej 

nawierzchni asfaltowej na drodze o której mowa o szer. 4,5 m. Zdaniem Wójta nie ma tam 

sensu budować drogę szer. 6 m, argumenty o chodzeniu dzieci są w tym przypadku 

nieporozumieniem, ewentualnie należałoby tam zrobić chodnik – a nie szerszą jezdnię. 

   Radny Barszcz nawiązał do ogłoszenia o postępowaniu przetargowym na remont 

świetlicy w Gutanowie, podniósł, że tam nie jest uwzględnione ogrzewanie świetlicy, 

dlatego wnioskuje żeby „oszczędności poprzetargowe” skierować na wykonanie 

ogrzewania wymienionego obiektu. Następnie radny Barszcz podniósł temat montowania 

zestawów solarnych i zapytał czy w pewnych przypadkach musi być przeprowadzona 

ekspertyza kominiarska. Zastępca Wójta odpowiedziała, że to są wyjątkowe sytuacje, zaś 

od rozstrzygania tego jest inspektor nadzoru, ewentualne pytania można zgłaszać do UG. 

 

Do punktu 7 

 

   Radni zapoznali się wcześniej z protokołem z poprzedniej XXIX sesji Rady, do którego 
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uwag nie wnieśli. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

- kto jest za – 10 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów;  

- kto się wstrzymał  – 2 głosy.   

Protokół został przyjęty.    

 

Do punktu 8 

 

   W tym punkcie porządku Wójt zaapelował do wszystkich o wzajemną współpracę                      

i szanowanie się.  

   Sołtys Iskierka zadeklarował że rezygnuje ze środka lokomocji - roweru jaki będzie mu 

przysługiwał z racji pełnienia swojej funkcji, poprosił żeby pieniądze jakie miałyby być 

wydatkowane na ten cel przeznaczyć na zabezpieczenie okien budynku byłej szkoły                      

w Karolinie od strony zewnętrznej.   

   Przewodniczący Dudzik zapowiedział, że ostatnia sesja Rady Gminy VI kadencji 

samorządu odbędzie się po 11 listopada, zaś Wójt zaproponował by to miało miejsce dnia 

14 listopada.   

    

Do punktu 9 

 

   Przewodniczący Rady wobec wyczerpania porządku obrad podziękował gościom, 

radnym i Wójtowi za obrady  i zakończył XXX Sesję Rady Gminy VI kadencji samorządu. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował       Przewodniczący Rady Gminy  

         

Adam Reszka            Jan Kazimierz Dudzik    


